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Připravovala jste se na tento závod dlouho?

Nijak speciálně jsem se nepřipravovala. Záchra-

nařině se věnujeme čtyři roky, z toho tři roky 

jsem v ZBK ÚK. Se svým psem trénuji neustále 

v průběhu celého roku. Přece jenom musíme 

být realisté uvědomit si, že pokud chceme mít 

výsledky a doopravdy zachraňovat lidské životy, 

tak pro práci v sutině, ploše i na stopě by měl 

mít pes zkušenosti. Musí být neustále v kon-

dici a připraven jít kdykoli a v kteroukoli dobu 

do zásahu. Rozhodnutí nastoupit na tento závod 

přišlo měsíc před atestačním cvičením, kdy te-

lefonovala ing. Helena Šabatová, že Chorvati 

potřebují třetího do týmu. Ztotožňovala se s ná-

zorem, že to pro mne bude vzhledem k mému 

věku dobrá zkušenost. A tak jsme jeli prověřit 

svou připravenost.  

Jaký je to pocit nastoupit do tak těžkého 

závodu, který je o týmové práci s někým, 

koho jste v životě neviděla, a navíc mluví-

cím jiným jazykem?

Komunikace jsem se samozřejmě bála ze všeho 

nejvíce. Především z důvodu, že tento závod je 

právě na vzájemné komunikaci postavený. Chor-

vatština je sice našemu jazyku malinko podobná, 

ale bohužel opravdu jen malinko a moje anglič-

tina má zase chatrné základy. Domlouvali jsme 

se všemožnými způsoby, střídali jazyky, kreslili, 

ukazovali rukama, nohama, ale i přes takovou 

bariéru si myslím, že jsme vytvořili výborný tým, 

který si rozuměl. 

Můžete nám něco prozradit o svých parťá-

cích z družstva? 

Naším team leaderem byl Vedran Babić 

se svým fl atem Virem.  Vedran byl vedoucí 

na svém místě. Vedl nás opravdu profesionál-

ně. Dobře komunikoval s rozhodčími, vymýšlel 

výborné taktiky k prohledávání terénů, v prů-

běhu práce sledoval všechny tři psy a podle 

toho ji v případě potřeby měnil. Dalším členem 

týmu byl Ivan Vicković s NO Vilou. Jak jsem 

již zmiňovala dříve, dorozumívání nebylo jed-

noduché, ale když jsme poprvé vypustili psy 

do sutin, tak jsme se neuvěřitelně sladili. Přišlo 

mi, že spolu trénujeme roky. Okamžité reakce 

v překrývání terénu, souhra nás i psů a jejich 

stoprocentní ovladatelnost. Takovou spoluprá-

ci jsem ještě nezažila.  

A vaše dojmy?

Z celé akce mám výborný pocit. Jsem šťastná, že 

jsem mohla nastoupit zrovna v takovém složení, 

ve kterém jsem nastoupila. Tento závod mi mno-

hé dal, hodně jsem se toho naučila a především 

jsem pochopila, jaké srdíčko má můj čtyřnohý 

parťák a co je Jek schopný pro mě vydržet a do-

kázat.  

 Iveta Panýrková  ■
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Mezinárodního závodu družstev v Žatci se chtěli zúčastnit i chorvatští psovodi. Bohužel však byli pouze 

dva, a tak se zrodila myšlenka doplnit tento tým mladou a velmi nadějnou záchranářkou Erikou Zelinkovou 

a jejího Jecka (border kolie Ziggi Bohemia Alké). A přestože se navzájem viděli poprvé, podařilo se jim získat 

potřebný počet bodů. Zeptali jsme se talentované a sympatické Eriky, jak se jí s Chorvaty pracovalo.

Viděli se poprvé, a přesto bodovali

Chorvatský tým doplněný Erikou Zelinkovou


